
Protokół Nr X/2007
z obrad X zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz

w dniu 26 października 2007 roku

Pani Krystyna Podgórska – Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła obrady X zwyczajnej 
sesji Rady Gminy Przywidz, stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność obrad.
Radnych obecnych było -13
Radni nieobecni: Jerzy Migas, Krystyna Dey.
Obrady sesji rozpoczęto o godzinie 16-tej a zakończono o godzinie 19.45.
Przewodnicząca Rady Gminy – przywitała gości zaproszonych, radnych, sołtysów, Pana 
Przewodniczącego Rady Powiatu Gdańskiego.
Pani Krystyna Podgórska – przedstawiła porządek obrad:  
Porządek obrad.

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Sprawy regulaminowe.

a) zatwierdzenie porządku obrad.
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy.

3. Informacja Wójta Gminy Przywidz z działalności i realizacji podjętych uchwał w 
okresie międzysesyjnym.

4. Interpelacje radnych.
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:

 1.   zmiany uchwały Nr V/39/07 Rady Gminy Przywidz z dnia 28 lutego 2007r. w 
sprawie                         Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe 
warunki przyznawania nauczycielom szkół prowadzonych przez Gminę Przywidz 
dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego,  za warunki pracy oraz 
wysokość 
i warunki wypłacania innych składników  wynagrodzenia wynikających ze stosunku 
pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe 
i godziny doraźnych zastępstw, a także wysokość nauczycielskiego dodatku 
mieszkaniowego oraz szczegółowe zasady jego przyznawania i wypłacania;

2. uchylenia uchwały Nr XXVI/237/2005 Rady Gminy Przywidz z dnia 06 września 
2005r.;

3. przystąpienia  Gminy  Przywidz  do  opracowania  i  realizacji  projektu  sieciowego 
„Budowa centrów informacji turystycznej – Bramy Kaszubskiego Pierścienia”;

4. ustalenia zasad usytuowania na terenie Gminy Przywidz miejsc sprzedaży i podawania 
napojów alkoholowych;

5. zmiany uchwały Nr XXVIII/246/05 Rady Gminy Przywidz z dnia 29 listopada 2005r. 
w  sprawie  ustalenia  treści  aktów  założycielskich  oświatowych  jednostek 
organizacyjnych prowadzonych przez Gminę Przywidz;

6. określenia  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  nauczycieli 
realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym 
tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin;

7. udzielania  i  rozmiaru  zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru  godzin  zajęć 
oraz zwolnienia  od obowiązku realizacji  zajęć dla  nauczycieli,  którym powierzono 
stanowisko kierownicze w placówkach;

8. wyboru ławników do sądów powszechnych ( głosowanie tajne);
9. uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszaru 

położonego w obrębie ewidencyjnym Borowina, na terenie gminy Przywidz;
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10. rozpatrzenia  uwag,  wniesionych  w  trybie  art.  17  pkt  11  ustawy  o  planowaniu  
i  zagospodarowaniu  przestrzennym,  do  projektu  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym 
Jodłowno; 

11. uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszaru 
położonego w obrębie ewidencyjnym Jodłowno, na terenie gminy Przywidz;

12. uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszaru 
położonego w obrębie ewidencyjnym Trzepowo, na terenie gminy Przywidz;

13. określenia stawek czynszu najmu za lokale użytkowe w gminie Przywidz;
14. określenia  stawek  czynszu  dzierżawnego  za  lokale  użytkowe  –  ośrodki 

wypoczynkowe;
15. określenia wysokości stawek podatków i opłat lokalnych obowiązujących w 2008r. na 

terenie gminy Przywidz;
16. określenia wzorów formularzy na 2008r.;
17. poboru opłaty targowej w drodze inkaso;
18. zaciągnięcia  kredytu  z  przeznaczeniem  na  wykonanie  zadań  inwestycyjnych 

planowanych na 2007r.;
19. zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2007 rok.

6. Informacja dot. analizy oświadczeń majątkowych – ref. Przewodnicząca R.G. i Wójt 
Gminy.

7. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
8. Wnioski i oświadczenia radnych.
9. Zakończenie obrad.

Do przedstawionego porządku obrad , radni uwag nie wnieśli
Jednogłośnie przyjęto ww. porządek obrad.

ad.2b Do protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy, radni uwag nie wnieśli.

ad.3. Pani Bożena Mielewczyk-Zawada przedstawiła informację Wójta Gminy Przywidz z 
działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie międzysesyjnym. ( w zał.)
Pytań nie zgłoszono.

ad.4 Interpelacje radnych.

Radny Jerzy Jusiak -   Zastępcy wójta od pół roku nie ma, dyrektora GOK-u nie ma, 
dyrektora Zespołu Szkół nie ma, Ośrodek Zdrowia- nie wiadomo na czym sprawa stoi. Co 
takiego się dzieje, że nie ma obsady na tych stanowiskach?
Wójt Gminy – Na poprzedniej sesji informowałam Państwa, że rozstałam się z zastępcą 
wójta, gdyż dokonałam złego wyboru, czego bardzo żałuję. Natomiast jeśli chodzi o Panią 
dyrektor GOK-u, to złożyła informację do radnych i do mnie, że nie jest zainteresowana 
dalszym przedłużeniem umowy.  Jeśli chodzi o Pana dyrektora Zespołu, to Pan Kowal złożył 
informację na piśmie, że nie jest zainteresowany dalszą pracą, a myślę, że wynikało to z tego, 
że prowadzi działalność gospodarczą, z której nie chciał zrezygnować.
Sprawa GZOZ- radni podjęli uchwałę o zmianie formy funkcjonowania GZOZ-u. W 
momencie gdy podjęłam działania zmierzające do realizacji uchwały, to Państwo radni tę 
sprawę przystopowali i dalej  zastanawiają się nad kwestią formy funkcjonowania GZOZ-u.

2



Radny Jerzy Jusiak – Czy Pan dyrektor Kowal podał, że przyczyną rezygnacji jest działalność 
gospodarcza? Jaką przyczynę podał? Jaką przyczynę podała p.o. dyrektora GOK-u? O 
przyczynie Pana Gizowskiego wiemy, sprawą zajmuje się komisja rewizyjna.
Wójt Gminy – Jeśli chodzi o Panią dyrektor GOK – mam świadomośc tego, że powinnam 
doceniać jej wybór i szanuję jej decyzję. Jest osobą wykształconą, dojrzałą. Była nie 
zainteresowana dalszą współpracą, uszanowałam jej decyzję.
Z kolei Pan dyrektor Kowal, złożył oświadczenie majątkowe, w którym podkreślił, że 
prowadzi działalność gospodarczą. osoba pełniąca funkcje publiczne nie może prowadzić 
działalności gospodarczej. 17 października mijał termin zlikwidowania albo zawieszenia 
działalności gospodarczej, czego nie uczynił i złożył pismo o dymisji. W związku z tym 
przyjęłam pismo dyrektora i myślę, że jego wybór jest świadomy i dojrzały, nad czym 
ubolewam.

ad.5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał:
1)w sprawie zmiany uchwały Nr V/39/07 Rady Gminy Przywidz z dnia 28 lutego 2007 
roku w sprawie Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki 
przyznawania nauczycielom szkół prowadzonych przez Gminę Przywidz dodatków: za 
wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki 
wypłacania innych składników wynagrodzenia wynikających ze stosunku pracy, 
szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowo i godziny 
doraźnych zastępstw, a także wysokość nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz 
szczegółowe zasady jego przyznawania i wypłacania.
Pani Anna Kubiak – Sekretarz Gminy – w uzasadnieniu do uchwały powiedziała, że  w 
wyniku pisma Wojewody i zgodnie z art.30 ust.6 pkt 1 Karty Nauczyciela dodano do treści § 
1 art.3 Regulaminu niniejszej uchwały punkt 9 regulujący wysokość przyznawanych 
dodatków motywacyjnych.
Radni uwag nie wnieśli.
Przewodniczący Komisji Gospodarczej – Pan Jerzy Jusiak – przedstawił pozytywną opinie 
komisji do ww. projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowanie w/w uchwałę
Radni jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę.
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy Przywidz przyjęła w/w uchwałę. 
( uchwała Nr  X/90/2007 w zał.).
2) w sprawie uchylenia uchwały Nr XXVI/237/2005 Rady Gminy Przywidz z dnia 06 
września 2005r.
Wójt Gminy -  w związku z brakiem możliwości nawiązania bliższej współpracy z Gminą 
Aksy, ze względu na zmianę władz samorządowych, a tym samym prowadzonej tam polityki, 
polegającej na braku zainteresowania naszą gminą, należy uchylić w/w uchwałę.
Przewodnicząca Rady Gminy -  w związku z nieobecnością przewodniczącego i zastępcy 
komisji społecznej, opinię do poszczególnych uchwał będą  ja przedstawiać.
Opinia komisji społecznej do w/w projektu uchwały była pozytywna.
Radni uwag nie wnieśli.
Pani Krystyna Podgórska – poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Jednogłośnie radni przyjęli w/w uchwałę.
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy Przywidz podjęła w/w uchwałę.
( uchwała Nr X/91/2007 w zał.)
3) w sprawie przystąpienia  Gminy Przywidz do opracowania i realizacji projektu 
sieciowego „Budowa centrów informacji turystycznej – Bramy kaszubskiego 
Pierścienia”
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Wójt Gminy –  wcześniej podpisaliśmy porozumienie z Stowarzyszeniem Turystycznym 
Kaszuby, które przygotowuje wiele programów do Unii. jednym z programów jest wniosek 
dotyczący budowy centrów informacji turystycznej. Warunkiem przystąpienia do programu 
było posiadanie pomieszczenia, które można zaadaptować  na takie centrum. Takie 
pomieszczenie u nas się znalazło. Przystąpiliśmy więc  do  programu i ten projekt uchwały 
tego dotyczy.
Przewodnicząca Rady Gminy -  otwieram dyskusję nad projektem uchwały.
Uwag nie zgłoszono.
Opinia komisji społecznej do w/w projektu uchwały była pozytywna.
Przystąpiono do głosowania
Przy 13 głosach za, radni przyjęli w/w uchwałę.
Pani Krystyna Podgórska -  stwierdzam, że Rada Gminy Przywidz podjęła ww. uchwałę. 
( w zał. uchwała Nr X/92/2007 )
4) w sprawie ustalenia  zasad usytuowania na terenie Gminy Przywidz miejsc sprzedaży 
i podawania napojów alkoholowych.
Pani Wójt Gminy – udzieliła wyjaśnień do projektu uchwały.
Pani Krystyna Podgórska – komisja społeczna zaakceptowała projekt w/w uchwały.
Radni pytań nie zgłosili.
Przystąpiono do głosowania
Jednogłośnie radni przyjęli w/w uchwałę .
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada Gminy Przywidz podjęła w/w uchwałę.
( w zał. uchwała Nr X/ 93/2007).
5) w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/246/05 Rady Gminy Przywidz z dnia 29 
listopada 2005 roku w sprawie ustalenia treści aktów założycielskich oświatowych 
jednostek organizacyjnych prowadzonych przez Gminę Przywidz.
Pani Anna Kubiak -  w związku z koniecznością dostosowania aktu założycielskiego do 
obowiązujących przepisów oraz wymogów stawianych przez  GUS należy dokonać  zmiany 
w akcie założycielskim.
Opinia komisji społecznej do w/w projektu uchwały była pozytywna.
Przystąpiono do głosowania
Jednogłośnie radni przyjęli w/w uchwałę.
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada Gminy Przywidz  przyjęła w/w 
uchwałę.
( w zał. uchwała Nr X/94/2007)
6) w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 
realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym 
tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin.
Pani Anna Kubiak -  przedstawiła uzasadnienie do uchwały.
Przewodnicząca Rady Gminy – zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.
Uwag nie wniesiono.
Opinia komisji gospodarczej do w/w projektu uchwały była pozytywna.
Przystąpiono do głosowania
Przy 13 głosach za, radni przyjęli w/w uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę. ( w zał. 
uchwała Nr X/95/2007).
7) w sprawie udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć oraz zwolnienia od obowiązku realizacji zajęć dla nauczycieli, którym 
powierzono stanowisko kierownicze w placówkach.
Pani Anna Kubiak – przedstawiła uzasadnienie do w/w uchwały.
Uwag nie wniesiono.
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Opinia komisji gospodarczej była pozytywna.
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Radni jednogłośnie przyjęli ww. uchwałę.
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy Przywidz przyjęła w/w uchwałę. ( w 
zał. uchwała Nr X/96/2007).
8)w sprawie wyboru ławników do sądów powszechnych.
Przewodnicząca Rady Gminy – przypomniała, że Rada Gminy uchwałą powołała Zespół ds. 
ławników sądów powszechnych.. Odczytała informację  z prac Zespołu. ( w zał.).
Kandydaci na ławników do sądów powszechnych wybierani są w głosowaniu tajnym.
Dokonano wyboru Komisji Skrutacyjnej, w skład której weszli: Zdzisław Gackowski, 
Małgorzata Dębska i Mirosława Rogowska.
Komisja skrutacyjna rozdała kartki do głosowania.
Przewodnicząca Rady Gminy wyjaśniła zasady głosowania. ( w zał.)
Komisja liczyła głosy. Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła 10 minutową przerwę.
Po przerwie, Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół Komisji Skrutacyjnej z 
tajnego głosowania dla wyboru ławników do Sadu Rejonowego w Gdańsku. ( w zał.)
Przewodnicząca Rady Gminy -  przedstawiła uchwałę  w sprawie wyboru ławników do sądów 
powszechnych.
Radni jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę.
Przewodnicząca Rady Gminy – stwierdzam, że Rada Gminy podjęła w/w uchwałę. ( w zał. 
uchwała Nr X/ 97/2007). 
9) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym Borowina, na terenie gminy Przywidz. 
Wójt Gminy -  na posiedzeniach komisji uczestniczyli wykonawcy tych planów, czyli firma 
Diogenes, która wygrała przetarg. Do planu zagospodarowania przestrzennego dla Borowiny, 
Trzepowa i Jodłowna, nikt z Państwa radnych nie wniósł uwag. Jeśli chodzi o Borowinę i 
Trzepowo mieszkańcy również .
Przewodnicząca Rady Gminy -  otwieram dyskusję nad projektem uchwały.
Radni uwag nie wnieśli.
Przystąpiono do głosowania
Przy 13 głosach za, radni przyjęli w/w uchwałę.
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada Gminy Przywidz przyjęła w/w uchwałę.
( w zał. uchwała Nr X/98/2007).
10)w sprawie rozpatrzenia uwag, wniesionych w trybie art.17 pkt 11 ustawy o 
planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, do projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym 
Jodłowno.
Wójt Gminy -  wpłynęły 3 uwagi. 
- mieszkańców wsi Jodłowno w sprawie przebiegu drogi 012.KDW – uwagę uwzględnia się 
w całości.
- Urszuli Bakalarczyk w sprawie przeznaczenia działki  nr 38/3  pod zabudowę mieszkaniową 
–uwagę uwzględniono częściowo,
- mieszkańców wsi Jodłowno w sprawie ujęcia w planie działek nr 4 i 5 pod boisko 
sportowe- nie uwzględnia się uwagi w całości.
Przewodnicząca Rady Gminy – udzieliła głosu Panu E. Kalinowskiemy, mieszkańcowi wsi 
Jodłowno.
Pan Eustachy Kalinowski – zwrócił się do Pani Wójt. W poprzednim planie 
zagospodarowania przestrzennego, sporna działka przeznaczona była pod boisko wiejskie. W 
Studium okazało się, że działka podzielona była na dwie i przeznaczona pod zabudowę, a nie 
pod zalesienie tak jak mówi tutaj Pani Wójt. Zgłosiłem sprawę do Pani Sołtys, która zebrała 
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podpisy. Jest to protest całej wsi Jodłowno. Jeśli były wątpliwości, to należało je 
skonsultować z mieszkańcami wsi. Dzisiaj dowiedziałem się, że Pani Wójt podjęła decyzję co 
do spornej działki i dokonała zamiany z Nadleśnictwem. W związku z tym mam pytanie- 
kiedy Rada Gminy podjęła uchwałę o zamianie gruntów w Jodłownie. Czy jest jakiś teren w 
Jodłownie przeznaczony na boisko? Z Agencji Nieruchomości Rolnej  pozyskano tereny pod 
boisko w Kierzkowie, Blizinach. Jodłowno też jest prężną wsią, proszę o wyjaśnienie tych 
spraw.
Wójt Gminy – Rada Sołecka wystąpiła z propozycją, aby teren koło remizy przeznaczyć pod 
plac zabaw, na co wyraziło zgodę Nadleśnictwo. W między czasie wyszły rozporządzenia 
resortowe do władz wojewódzkich, które mówią, że Nadleśnictwa nie mogą  zamieniać się na 
tereny inne, niż te, które są przeznaczone pod zalesienie lub są zalesione. W związku z tym 
ten teren w Studium został przeznaczony pod zalesienie. Gmina na dzień dzisiejszy nie ma 
żadnych terenów pod zalesienie, a działki nr 4,5 w Jodłownie leżą bardzo blisko lasu, zostały 
ujęte jako działki pod zalesienie. Wniosek na zamianę gruntów koło remizy był w pierwszej 
kolejności i Pan Nadleśniczy wyraził zgodę, że w momencie gdy otrzyma inny teren pod 
zalesienie w Jodłownie, jest skłonny na zamianę. Poza tym mamy problem z zamiana gruntów 
przy boisku przy ulicy Uhlenberga oraz za mostem przy jeziorze w Przywidzu. 
Pan Eustachy Kalinowski -  nie chce polemizować na sesji Rady, w związku z tym prosił 
Panią sołtys Jodłowna o zwołanie zebrania mieszkańców wsi. 
Postawił wniosek, aby przyjąć protest mieszkańców wsi Jodłowna w sprawie zamiany 
gruntów. Działka ma 60 arów, a to co Nadleśnictwo proponuje to jest tylko 10 arów. 
Wnioskował o odrzucenie tej uchwały. 
Pani Prawnik – zwróciła uwagę, że z punktu formalno-prawnego, wniosek może pochodzić 
tylko z Rady. 
Radny Zdzisław Gackowski – stawiam wniosek o odrzucenie w/w uchwały. Uchwałę 
skierować do ponownego rozpatrzenia, po konsultacjach z mieszkańcami wsi.
Przewodnicząca Rady Gminy – Kto jest za przyjęciem wniosku formalnego radnego 
Gackowskiego?
Glosowanie
za wnioskiem głosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał się.
ad.11)w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym Jodłowno, na terenie gminy Przywidz. 
Przewodnicząca Rady Gminy -  zapytała Panią prawnik, w związku z decyzją Rady, czy 
wniosek do tej uchwały musi być głosowany?
Pani prawnik -  jest to wniosek daleko idący, ale proszę przegłosować.
Radny Zdzisław Gackowski -  złożył wniosek formalny o przełożenie głosowania w/w 
uchwały, w związku z protestem mieszkańców Jodłowna, co skutkuje niemożliwością 
zatwierdzenia planu zagospodarowania przestrzennego dla wsi Jodłowno.
Radny Sławomir Plichta -  zapytał Panią prawnik, czy jest to zgodne z prawem w środku sesji 
takie wnioski stawiać?
Pani prawnik to jest zgodne z zapisami regulaminu rady.
Przewodnicząca Rady Gminy -  poddała pod głosowanie wniosek radnego Gackowskiego.
Za wnioskiem głosowało 12 radnych, przy 1 wstrzymującym.
ad.12) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym Trzepowo, na terenie gminy Przywidz. 
Wójt Gminy -  nie wniesiono uwag do planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 
położonego w obrębie ewidencyjnym Trzepowo.
Przewodnicząca Rady Gminy -  czy są uwagi do w/w uchwały?
Radni uwag nie wnieśli.
Opinia komisji społecznej była pozytywna.
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Przystąpiono do głosowania.
Radni jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę.
Przewodnicząca Rady Gminy Przywidz -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę.
( w zał. uchwała Nr X/99/2007)     
ad.13) w sprawie określenia stawek czynszu najmu za lokale użytkowe w gminie 
Przywidz.
Wójt Gminy – jak co roku przedstawiamy Radzie Gminy uchwały około budżetowe i jedną z 
tych uchwał jest uchwała w sprawie określenia czynszu najmu za lokale użytkowe w gminie 
Przywidz. Projekty uchwał były analizowane na posiedzeniach komisji i radni częściowo je 
skorygowali.
Przewodnicząca Rady Gminy – otworzyła dyskusję.
Pan Jerzy Jusiak – przewodniczący komisji gospodarczej przedstawił stanowisko komisji do 
w/w uchwały. Komisja skorygowała stawki czynszu najmu i tak:
W  § 1  w punkcie 1 podpunkt 1) ze stawki 5,72 zł     na stawkę 5,80 zł

                  ppkt 2)  z kwoty 9,88 zł do kwoty 10 zł
      ppkt 3)  z kwoty 9,88 zł do kwoty 10 zł
      pakt 4)  z kwoty 4,68 zł do kwoty 4,70 zł 

 
Pani Krystyna Podgórska – poddała pod głosowanie zaproponowane zmiany stawek w 
uchwale.
Kto jest za zmianą w § 1 pkt 1 ppkt 1)
Za zmianą głosowało 11 radnych, przy 2 wstrzymujących.
Kto jest za zmianą w § 1 pkt 1 ppkt 2)
Za zmianą głosowało 11 radnych, przy 2 wstrzymujących
Kto jest za zmianą w § 1 pkt 1 ppkt 3)
Za zmianą głosowało 12 radnych, przy 1 wstrzymującym
Kto jest za zmianą w § 1 pkt 1 ppkt 4)
Za zmianą głosowało 13 radnych
Pani Krystyna Podgórska – poddała pod głosowanie w/w uchwałę z uwzględnieniem ww. 
zmian
Przy 12 głosach za i 1 wstrzymującym radni przyjęli ww. uchwałę.
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy Przywidz przyjęła uchwałę    w 
sprawie określenia stawek czynszu najmu za lokale użytkowe w gminie Przywidz. ( w zał. 
uchwała Nr X/100/2007).
ad.14) w sprawie określenia stawek czynszu dzierżawnego za lokale użytkowe- ośrodki 
wypoczynkowe.
Wójt Gminy – Urząd Gminy przedstawił swoje stawki, natomiast radni na komisjach 
dokonali pewnych korekt.
Pan Jerzy Jusiak -  komisja skorygowała w § 1  w pkt 1 ppkt 1)  za dzierżawę 1m2  gruntu z 
kwoty 0,44 zł do kwoty 0,40 zł.
Przewodnicząca Rady Gminy -  kto jest za zaproponowaną zmianą?
Za zmianą głosowało 13 radnych.
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Radni przyjęli uchwałę 13 głosami za.
Przewodnicząca Rady Gminy – stwierdzam, że Rada Gminy Przywidz przyjęła uchwałę Nr 
X/101/2007 w sprawie określenia stawek czynszu dzierżawnego za lokale użytkowe – ośrodki 
wypoczynkowe.( w zał.)
ad.15) w sprawie określenia wysokości stawek podatków i opłat lokalnych 
obowiązujących  w 2008 roku na terenie Gminy Przywidz. 
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Przewodniczący komisji gospodarczej – przedstawił propozycję zmian w uchwale wniesioną 
przez komisję. W § 4 , który brzmi: „ ustala się dzienną stawkę opłaty targowej za 
prowadzenie sprzedaży zarówno na wyznaczonych targowiskach  jak i na pozostałym terenie 
gminy w wysokości: od zajętej powierzchni do 10m2  włącznie – 20 zł , od zajętej 
powierzchni powyżej 10m2 - 30 zł.  Komisja proponuje obniżyć stawkę z 20 zł do 18 zł i z 30 
zł do 28 zł.
Do pozostałych stawek komisja uwag nie wniosła.
Pani Krystyna Podgórska – proszę o przegłosowanie zmian do uchwały.
Jednogłośnie radni przyjęli zmiany do uchwały.
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowania w/w uchwałę ze zmianą.
Przy 13 głosach za, radni podjęli uchwałę.
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy Przywidz przyjęła uchwałę Nr X/ 
102/2007  w sprawie określenia wysokości stawek podatków i opłat lokalnych 
obowiązujących w 2008 roku na terenie Gminy Przywidz.( w zał.)
ad.16) w sprawie określenia wzorów formularzy na 2008 rok.
Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji społecznej.
Radni uwag nie wnieśli.
Przy 13 głosach za, radni przyjęli ww. uchwałę
Przewodnicząca Rady Gminy – stwierdzam, że Rada Gminy Przywidz przyjęła uchwałę Nr 
X/103/2007  w sprawie określenia wzorów formularzy na 2008 rok. ( w zał.)
ad.17) w sprawie poboru opłaty targowej w drodze inkaso.
Radni uwag nie wnieśli.
Opinia komisji społecznej do w/w uchwały była pozytywna.
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Jednogłośnie radni przyjęli ww. uchwałę.
Przewodnicząca Rady Gminy – stwierdzam, że Rada Gminy Przywidz przyjęła uchwałę Nr 
X/104/2007   w sprawie poboru opłaty targowej w drodze inkaso. ( w zał.)
ad.18) w sprawie zaciągnięcia kredytu z przeznaczeniem na wykonanie zadań 
inwestycyjnych planowanych na 2007 rok.   
Pani Maria Piotrowiak – Skarbnik Gminy udzieliła wyjaśnień. Deficyt budżetowy na dzień 
dzisiejszy wynosi 1. 079.047 zł. Zgodnie z ustawą o finansach publicznych deficyt budżetowy 
może być sfinansowany kredytami i pożyczkami bądź wolnymi środkami. Po stronie 
przychodów na ten rok przyjęliśmy kredyty i pożyczki w wysokości 826786 zł, z tego 
mieliśmy już w tym roku uchwałę o zaciągnięciu pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska na modernizację hydroforni w Nowej Wsi Przywidzkiej na kwotę   
80 tys. zł oraz pożyczkę, która nie jest jeszcze zrealizowana  na modernizację hydroforni w 
Koziej Górze w wysokości 100 tys. zł. W projekcie uchwały proponujemy zaciągnięcie 
kredytu w wysokości 600 tys. zł.  Wspomniała, że dług publiczny wynosi 1145000 zł, to 
stanowi 8,8% dochodów budżetowych. 
Radni uwag nie wnieśli. 
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna do projektu ww. uchwały.
Przewodnicząca Rady Gminy – proszę o wyrażenie opinii Rady. 
Przy 9 głosach za i 4 wstrzymujących, radni przyjęli ww. uchwałę.
Przewodnicząca Rady Gminy – stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła uchwałę Nr X/105/2007 
w sprawie zaciągnięcia kredytu z przeznaczeniem na wykonanie zadań inwestycyjnych 
planowanych na 2007 rok.( w zał.)
ad.19) w sprawie zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2007 rok.
Pani Maria Piotrowiak omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2007 
rok . ( w zał.)
Przedstawiła zmiany w dochodach i wydatkach na 2007 rok.
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Pan Jerzy Jusiak – komisja analizowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 
dwóch posiedzeniach, dlatego, że wywołała  burzliwą dyskusję jeśli chodzi o zwiększenie 
wydatków na administracje tj. kwoty 40 tys. zł. Projekt uchwały przeszedł 4:3.
Radni uwag nie wnieśli.
Głosowanie
Przy 7 głosach za, 5 wstrzymujących i 1 przeciw, radni przyjęli w/w uchwałę.
Przewodnicząca Rady Gminy – stwierdzam, że Rada Gminy Przywidz przyjęła uchwałę Nr 
X/106/2007 w sprawie zmian w budżecie Gminy Przywidz na 2007 rok. ( w zał.)

Ad.6. Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła informację dot. oświadczeń majątkowych 
radnych za 2006 rok ( w zał.)
Pani Wójt Gminy – przedstawiła informację dot. oświadczeń majątkowych administracji 
Urzędu  Gminy oraz kierowników jednostek organizacyjnych za 2006 rok. ( w zał.)

Ad.7. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
Pan Feliks Mikulski – mieszkaniec Przywidza – wypowiedział się w sprawie dyrektora 
Zespołu Szkół w Przywidzu. W bieżącym roku radni powołali Zespół Szkół w Przywidzu. 
Odbył się konkurs na dyrektora, gdzie Pan Kowal uzyskał 11 głosów z 12. Z nadzieją 
czekaliśmy, że od nowego roku szkolnego będzie się coś działo. Po półtora miesięcznej 
działalności dyrektora Zespołu Szkół, rodzice dowiadują się, że Pan dyrektor nie jest w stanie 
współpracować z Panią Wójt. Kwestia uzasadnienia rezygnacji Pana Kowala nie jest taka, jaką 
przedstawiała Pani Wójt. Jest obecny Pan dyrektor i sam wyjaśni swoją rezygnację i dlaczego 
nie może pracować dla naszych dzieci. Pan dyrektor dawał dużą rękojmie dobrego działania. 
Brakuje nam dyrektorów nie tylko w szkole. Nie wiem gdzie leży problem, czy po stronie 
dyrektorów, bo nie podoba się im praca, a może problem leży w innym miejscu.
Pan Andrzej Rogowski -  zadał 3 pytania do Pani Wójt – kiedy odbędą się najbliższe targi 
turystyczne w Polsce? 
2) na mapach  opracowanych przez  Stowarzyszenie TURYSTYCZNE KASZUBY, Przywidza 
nie ma, a dzisiaj radni podejmowali uchwałę w sprawie  przystąpienia Gminy Przywidz do 
opracowania i realizacji projektu sieciowego „Budowa centrów informacji turystycznej – 
Bramy Kaszubskiego Pierścienia”.
3) na targach turystycznych w Poznaniu, szukałem cokolwiek o Gminie Przywidz. Znalazłem 
dużo rzeczy ale nie Gminy Przywidz. Znalazłem Camping Nr 20, Kozi Gród, Baloon Charter, 
ale Gminy Przywidz nigdzie nie widziałem.
Pani Wójt Gminy – odpowiem na jedno z ostatnich pytań –jeśli chodzi o Pierścień Kaszubski, 
to gmina Przywidz przystąpiła jako jedna z ostatnich gmin, ponieważ wcześniej nie było takiej 
możliwości ze względu na to, gdyż gmina nie dysponowała żadnym lokalem, który w 
przyszłości można by zaadaptować na punkt informacji turystycznej. W związku z tym 
Stowarzyszenie już wcześniej poczyniło pewne kroki i działania  do których my musimy się 
dostosować. Pan był członkiem Stowarzyszenia TURYSTYCZNE KASZUBY a w tej chwili 
Pan nie jest. 
Pan Andrzej Rogowski – mogę odpowiedzieć dlaczego. Stowarzyszenie TURYSTYCZNE 
KASZUBY okazało się, jest tylko poborcą  składek i nic więcej nie robi, dlatego wystąpiłem, a 
gmina dalej brnie w składkach.
Wójt Gminy – składki są niewielkie i opłacamy je. 
Jeśli chodzi o targi w Poznaniu, to niestety w tym roku  mamy za mało środków w budżecie, 
aby uczestniczyć w targach. Materiały turystyczne przekazaliśmy na inne targi, do 
Stowarzyszenia TURYSTYCZNE KASZUBY. Do Poznania zabrakło nam już folderów. Na 
przyszły rok zaplanowaliśmy wyższe środki na promocję niż są w obecnym roku.
Pan Andrzej Rogowski -  nakład 500 sztuk za 200 zł wystarczyłby na targach w Poznaniu.
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Pan Zbigniew Kowal -  w związku z tym, że obiecałem Państwu, że zjawię się na sesji Rady 
Gminy, chcę przedstawić swoje powody rezygnacji ze stanowiska dyrektora.  Przedstawił 
pismo, które również skierował do Przewodniczącej Rady, bo nie wie czy radni zapoznali się z 
tym pismem. Nadmienił, że sugestia, że zrezygnował ze stanowiska w związku z 
prowadzeniem swej działalności gospodarczej nie jest do końca pełna i nietrafna z prostej 
przyczyny. Jak zapewne Państwo wiecie, na spotkaniach naszych, od samego początku 
sugerowałem i mówiłem o trudnościach  jeśli chodzi o współpracę z Urzędem Gminy, a w 
szczególności jeśli chodzi o Panią Skarbnik. O tym wcześniej już Państwu sugerowałem. 
Mówiłem również, że jeżeli współpraca, mimo podejmowanych prób przeze mnie czyli 
rozmów z Panią Wójt i Panią Skarbnik nie poprawi się, nie znajdziemy wspólnego 
porozumienia, złożę rezygnację. Moja działalność jest wielkim plusem w tej całej sprawie a to 
dlatego, że gdybym przyszedł tutaj na stanowisko dyrektora i chciał tylko pobierać 
wynagrodzenie, to bym siedział cicho i brał bym te pieniądze. Natomiast mogę sobie pozwolić 
powiedzieć to co widzę i zauważyłem, w jaki sposób funkcjonuje Urząd Gminy. 
Pan Zbigniew Kowal – odczytał wcześniej wspomniane pismo . ( w zał.)
Dodał, że niedoszacowanie oświaty wynosi ok. 100 tys. zł . To nie jest żadna rewelacja, gdyż 
uprzednia Pani dyrektor już sugerowała, że budżet jest niedoszacowany. Pomimo tego, że Pani 
dyrektor prawidłowo zaplanowała budżet na 2007 rok, a gmina automatycznie obcięła pewne 
dodatkowe rzeczy. Jeśli chodzi o płace, zabrakło ponad 70 tys. zł. Zniesienie liczby godzin z 
arkusza organizacyjnego, bez konsultacji z dyrektorem szkoły jest przyjętą  i realizowaną przez 
gminę praktyką w poszczególnych latach szkolnych. 
Wspomniał o nakazie SANEPID-u, który wiele zakwestionował uchybień  w stanie 
technicznym i nakazał ich realizację. We wcześniejszych pismach Pani dyrektor są prośby o 
remont o wskazania SANEPID-u , PIP, o nakazie remontu. Przez ostatnie 2 lata w dziale 
remonty było 0 zł. W związku z tym nie jest to dobra polityka oświatowa, jeżeli nie stawiamy 
na wychowanie, naukę młodzieży. Ja jako rozdział pracy w Przywidzu, zakończyłem. 
Natomiast, Państwo zostajecie z problemem. Ten problem nie dotyczy tylko mojej relacji z 
Urzędem, tylko dotyczy Państwa problemu w wychowaniu i nauki  dzieci. Nie chcę mówić 
tutaj o wielu uchybieniach, które funkcjonują w kwestiach dowozu uczniów. Warunki, w 
których dzieci dojeżdżają, w takich terminach są karygodne. Nic przez tyle lat nie udało się 
zrobić, próbowałem w tym roku, ale umowa jest podpisana taka a nie inna z przewoźnikiem i 
tej sprawy załatwić nie można. Najmniejsze sprawy załatwiane, jeśli chodzi o sprawy 
budżetowe, nie jestem w stanie załatwić  najbardziej pilnych spraw budżetowych z Panią 
Skarbnik. Jeśli Państwo macie jeszcze jakieś pytania do tego co powiedziałem, to bardzo 
proszę. Dodał, że dobrze by było aby od czasu do czasu,  komisja gospodarcza spotykała się z 
dyrektorami szkół, ale nie tylko, również z dyrektorami innych jednostek i dyskutowała nad 
budżetem. Budżety szkół są zaniżane, ale w którym momencie się to dzieje, to Państwo Radni 
powinniście to wiedzieć. Dziękuję.
Przewodnicząca Rady Gminy -  Pana pisemne uzasadnienie rezygnacji z e stanowiska 
dyrektora Zespołu, wpłynęło już po posiedzeniach komisji i radni nie zapoznali się z tym co 
Pan dzisiaj przedstawił. 
Mieszkanka Gminy Przywidz- chciałam się dowiedzieć, kiedy do nas wróci Pan doktor 
Stasiak? Mamy dzieci i większość z nas jeździ do Nowej Karczmy do dr Stasiaka. Pan dr 
Stasiak nie może być u nas, bo z nikim się nie może dogadać. Większość z nas chce aby był 
dyrektorem Zespołu Pan Kowal i aby pracował u nas Pan dr Stasiak. Dlaczego tak jest, że u 
nas wszyscy odchodzą, ci najlepsi odchodzą a zostają tacy, do których nikt nie chodzi. Taka 
wielka gmina, a w tej chwili nic się nie dzieje. Nasze dzieci jeżdżą do Gimnazjum do Kolbud a 
niedługo będą musiały jeździć do Gdańska, bo Kolbudy nie przyjmą, bo u nas jest niski 
poziom. Dlaczego najlepsi muszą odchodzić.
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Wójt Gminy   -  Państwo pamiętacie, że rada podjęła uchwałę, która mówi o tym, że 
podejmujemy działania związane z przekwalifikowaniem formy funkcjonowania GZOZ-u. W 
pewnym momencie działania moje zostały przystopowane i w związku z tym nie ma na razie 
możliwości ingerowania w działania Pana dyrektora GZOZ-u. Jest kierownikiem GZOZ-u i te 
uwagi powinniście Państwo kierować bezpośrednio do niego jak i do Rady Społecznej GZOZ. 
Do tej pory nie było żadnych uwag, a jeśli były to sporadycznie, telefoniczne. Na ostatnim 
spotkaniu Rady Społecznej Pan dyrektor powiedział, że robi usilne poczynania, aby pediatra w 
naszym ośrodku funkcjonował.
Pan Robert Deja – Pan dyrektor Zespołu przedstawił sprawę z punktu widzenia swojego. 
Chcemy usłyszeć jak to wygląda z Pani punktu widzenia. Na zebraniach z rodzicami, Pan 
dyrektor zapewniał, że mógłby być dalej dyrektorem, tylko jest kwestia współpracy z Paniami 
z Urzędu Gminy a dyrektorem Zespołu.
2) Od dwóch lat plac zabaw na osiedlu 700-lecia jest zamknięty. Mieszkańcy wykonali plac 
zabaw w czynie. Kiedyś na sesji otrzymałem odpowiedź od Pani Wójt, że zamknął go 
Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego. Od dwóch miesięcy stoi kosz do koszykówki. 
Kto ten kosz zainstalował, skoro plac jest nieczynny? Mieszkańcy nawet by nie wiedzieli, że 
plac jest zamknięty, gdybym na sesji nie zapytał. Zaczęło się od tego, że został zabrany stół do 
tenisa do miejscowości Bliziny. Dalej mieszkańcy nie wiedzą co się dzieje, nie mają żadnego 
pisma w tej sprawie.
Pan Eustachy Kalinowski – ile Pani Wójt przez te 5 lat pozyskała środków z Unii Europejskiej 
na remonty szkół? Te środki można było pozyskać bez udziału środków własnych.
Wójt Gminy – jeśli chodzi o plac zabaw . Wszystkie zabawki powinny być z atestem. W ubr. 
Pan Inspektor Nadzoru Budowlanego stwierdził, że należy zachować szczególną ostrożność 
jeśli chodzi o place zabaw. W związku z tym, że część urządzeń zabawowych na placu  nie ma 
atestu, istniało  pewne zagrożenie . Na poprzedniej sesji radni podjęli uchwałę, że powierza się 
Radzie Sołeckiej ten plac zabaw, która będzie się troszczyła o jego wygląd estetyczny,  za 
środki pochodzące z funduszu sołeckiego, Rada może kosić trawę, malować zabawki, czy 
ogrodzenie ewentualnie remontować. My ze swojej strony postaramy się, aby ten plac był 
legalny i czynny. Proszę Pana i mieszkańców, aby dołożyć większej staranności, 
zainteresowania nad  tym, co tam się dzieje. Plac zabaw ma służyć dzieciom.
Jeśli chodzi o stół do tenisa, to był taki moment, że Państwo się nie interesowali placem. Stół 
został przewieziony do Blizn, a w zamian macie Państwo zakupiony nowy stół do tenisa.
Pan Robert Deja -  wcześniej uzyskaliśmy odpowiedź od Zastępcy Wójta, że stół możemy 
sobie pożyczać z GOK-u . Plac zabaw był budowany i dostawca tych zabawek był wskazany 
przez Urząd Wojewódzki a Urząd Gminy współpracuje z Urzędem Wojewódzkim i to Wy 
zgodziliście się na zabawki bez atestu. Jak dobrze pamiętam, to te zabawki były z atestem, to 
dlaczego Pani mówi, że nie mają atestu?
Przewodnicząca Rady Gminy -  jeśli nie satysfakcjonuje Pana odpowiedź, proponuję ponowić 
pytanie na zebraniu sołeckim. Problem rozpętany od lipca, cokolwiek się postawi lub 
zdemontuje i tak nie zadawala mieszkańców. Sądzę, że należy  rozpatrzyć sprawę i 
uporządkować i zakończyć.
Wójt Gminy -  odbył  się konkurs na dyrektora Zespołu i wpłynęła tylko jedna oferta Pana 
Kowala. Komisja 11 głosami udzieliła Panu Kowalowi mandat zaufania. Jestem również 
zdania, że Pan dyrektor jest dobrym nauczycielem. Mam taką opinię z Kolbud i również 
cieszyłam się, że coś pozytywnego będzie się działo z naszą oświatą. Pokładałam w Panu dużą 
nadzieję. Od samego początku Pan dyrektor prowadził działalność gospodarczą i dawał do 
zrozumienia, że nie jest w stanie  z niej zrezygnować. Po dokładnym przeanalizowaniu ustawy 
o ograniczeniu działalności gospodarczej, poinformowałam Pana dyrektora, że niestety musi z 
tej działalności zrezygnować. Zdaję sobie sprawę, że zarówno prowadzenie szkoły jak i 
działalności gospodarczej, jest dla Pana dyrektora bardzo istotną sprawą i przy tym musiał 
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dokonać wyboru. 17 września Pan dyrektor złożył oświadczenie majątkowe, w którym 
wskazał, że prowadzi działalność gospodarczą. W myśl ustawy o ograniczeniu działalności 
gospodarczej do 17.10, Pan dyrektor powinien działalność zawiesić bądź przepisać na kogoś 
innego lub zlikwidować. O przepisach tych Pan dyrektor doskonale wie. Tego jednak nie 
uczynił i 17.10 wystąpił z informacją, że rezygnuje z funkcji dyrektora. Przyjęłam tę 
rezygnację. Wcześniej na akademii z okazji Dnia Edukacji, Pan dyrektor zrobił mi przykrą 
niespodziankę i poinformował, że nie chce być dalej dyrektorem. Wówczas tę informację 
przyjęłam do wiadomości wstępnie. Niemniej wierzyłam, że było to pochopne , emocjonalne i 
impulsywne działanie z Pana dyrektora strony. W związku z tym, jak wpłynęło pismo 17.10, 
zrozumiałam, że dla Pana Kowala działalność gospodarcza  jest ważniejsza. Tutaj przed 
Państwem mogę powiedzieć, że jeśli Pan zrezygnuje z działalności gospodarczej, będę się 
bardzo cieszyła jak po raz drugi przystąpi Pan do konkursu. Już zostało wydane zarządzenie, 
że odwołujemy Pana z funkcji dyrektora ze względu na prowadzenie działalności 
gospodarczej. W najbliższej przyszłości będzie rozpisany konkurs na stanowisko dyrektora 
Zespołu, zapraszam Pana serdecznie do wzięcia udziału w tym konkursie.
To co Pan dyrektor napisał w piśmie do Urzędu Gminy, do Radnych, Kuratorium, Urzędu 
Wojewódzkiego, do związków, myślę, że wiele rzeczy Pan  zrobił pod publikę. Państwo 
doskonale wiedzą, że Gmina jest oczkiem w mojej głowie i po prostu zależy mi na jej 
właściwym rozwoju.
Śmiech na sali.
Pani Wójt kontynuowała. Chciałam Państwu tylko powiedzieć, że również ja mam wnuczki i 
chciałabym, aby się uczyły w szkole, gdzie jest piękna sala gimnastyczna, basen i piękne 
przygotowane pracownie. 
Myślę, że Pana działania nie tylko były skierowane do mnie, ale i do Komisji Społecznej Rady, 
z którą należałoby się spotkać, porozmawiać i przekonać radnych, aby były ujęte wnioski do 
budżetu Pana, które zostały przedstawione rodzicom. Do dnia dzisiejszego wnioski do budżetu 
należało złożyć do dnia 15.10, a złożył Pan 18.10. Nie otrzymaliśmy nic na piśmie , że 
chciałby Pan szybkich zmian w oświacie. Oczywiście spotykaliśmy się kilkakrotnie. 
Pozyskaliśmy środki na to, aby  wykonać orynnowanie w szkole przy Cisowej jak również  na 
zmianę  wykładziny w kuchni oraz wyposażenie kuchenne.  To zostało załatwione w pierwszej 
kolejności. SANEPID stwierdził, że wykładziny są w złym stanie, to poprosiłam Pana 
dyrektora, aby ujął wymianę wykładzin w budżecie na przyszły rok. Na pewno ta sprawa 
będzie załatwiona i taką informację wysłaliśmy do SANEPID-u. Niemniej jednak, Państwa 
śmiech jest odzwierciedleniem pewnych działań i nieznajomością sytuacji. Chciałam Państwa 
poinformować jak kształtowały się środki finansowe na remonty szkół w naszej gminie i tak:
W 2003 roku wydaliśmy 84.335 zł ,
W 2004 r. – 93.700 zł,
W 2005 r. – 123.589 zl,
W 2006r. -553.371  zł
W 2007 r. – 649 tys. zł.
Z tego wynika, że fundusz na remonty szkół zwiększa się z roku na rok. 
Wprowadzam  wiele zmian zgodnie z propozycją dyrektorów szkół. Trzeba zwrócić uwagę, że 
nie tylko ważna jest oświata, ale potrzeb innych w naszej gminie jest bardzo wiele. Myślę, że 
Państwa sugestie i prośby powinniście skierować do radnych. Nie ma problemu, można wziąć 
większy kredyt i  wyremontować szkoły, a także stworzyć większy standard w tych szkołach. 
Niemniej jednak z ubolewaniem stwierdzam, że do dnia dzisiejszego w tym roku nie zaprosiła 
mnie żadna Rada Rodziców. Chętnie bym się z Państwem spotkała i wymieniła uwagi na 
nurtujące pytania. Myślę, że sesja nie jest tym miejscem, gdzie powinniśmy rozmawiać o tak 
ważnych sprawach.
Pan dyrektor wspominał o wyjątkowej biurokracji. O jakich regulaminach Pan mówi?
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Powinniście mieć Państwo świadomość tego, że nie można postępować wbrew ustawie o 
finansach publicznych. Nie można najpierw wydatkować środki, nie mając ich w paragrafach.
Mieszkaniec Gminy Przywidz-  71 tys. zł kosztowało boisko przy szkole na ulicy Uhlenberga. 
Kiedy ono ma być otwarte?
Wójt Gminy -  takiej wiedzy nie posiadam. Warto by zorganizować spotkania w szkołach, na 
których wiele informacji moglibyśmy uzyskać. Kiedy będzie odbiór boiska, my nie wiemy. 
Poinformujemy Pastwa o terminie odbioru. Prace na tym boisku są na ukończeniu. 
Pan Andrzej Rogowski – z pytaniem zwrócił się do rodziców – ile lat Państwo sygnalizujecie 
temat rynien i dachu w szkole na ulicy Cisowej?
Głosy z sali – 7 lat.
Pan Andrzej Rogowski – czy taką informację w tym roku od Państwa otrzymała Pani 
Szymendera?
Idzie zima i jeśli ktoś się połamie na tych schodach, to w tym momencie Urząd Gminy weźmie 
na siebie całą odpowiedzialność. Przez 7 lat rodzice i mieszkańcy proszą o naprawę rynien i 
Urząd Gminy wie o tym, to mi się wydaje, że to jest jawne  doprowadzenie mienia 
komunalnego  na…., dalej nie powiem, abym nie był pozwany do Sądu.
Wójt Gminy – poinformowła, że częściowa naprawa rynien była w 2005 roku. W tym roku 
zostały przekazane środki i Pani Szymendera znalazła firmę, która dokona remontu dachu w 
tym roku. 
Pan Eustachy Kalinowski -  zadał wcześniej pytanie Pani Wójt i nie uzyskał odpowiedzi.
Wójt Gminy -  aby sięgać po środki unijne, trzeba mieć dokumentację. Taką dokumentację 
mieliśmy na zespół boisk sportowych przy Gimnazjum. Otrzymamy dofinansowanie w 
granicach do 60%. Boisko kosztowało gminę ok. 500 tys. zł. Czekamy na zwrot tych środków.
Pan Eustachy Kalinowski – pytałem ile gmina pozyskała środków z Unii Europejskiej na 
remonty i rozbudowę szkół? Boiska to my wiemy. Te środki, o których mówię, nie wymagały 
środków własnych. Dlaczego zadaję pytanie, gdyż Pani Wójt cały czas zapewniała publiczność 
i Radę, że Pani zatrudnia wysokiej klasy pracowników do pozyskiwania środków unijnych. 
Wójt Gminy – jak powiedziałam wcześniej, nie mieliśmy żadnej dokumentacji, gdzie można 
było ubiegać się o środki unijne. W związku z tym, że mieliśmy dokumentację zrobioną przez 
Panią Przybycień  na boisko, wystąpiliśmy do Urzędu Marszałkowskiego, który reprezentuje 
programy unijne, otrzymaliśmy potwierdzenie, że otrzymamy dofinansowanie do 60%.To była 
jedyna dokumentacja, jeśli chodzi o środki unijne. Ponieważ nie było konkretnej polityki 
oświatowej, gdzie np. budujemy nową szkołę. Tamta kadencja rady nie podjęła decyzji w tej 
sprawie, w związku z czym Urząd Gminy nie miał z czym wystąpić. Poza tym aby 
występować o środki unijne trzeba mieć wkład minimalny 20-25%.
Pan Eustachy Kalinowski – o tych co mówię, nie wymagają żadnych własnych środków. 80% 
gmin kaszubskich skorzystało z takich środków. Rozbudowały szkoły, baseny pobudowały i 
hale sportowe, nie dokładając złotówki gminnej. Tylko trzeba chcieć.
Pan Zbigniew Kowal -  wyjaśnił sprawę odnośnie swojej decyzji. Nie ukrywam, że przed 
konkursem przyszedłem do Pani Wójt porozmawiać na temat polityki oświatowej. Rozmowa 
była długa i rozmawialiśmy co należałoby zrobić. Wiele złego na temat działania szkół 
wcześniej słyszałem, ale po rozmowie z Panią Wójt  nabrałem umiarkowanego optymizmu, że 
jednak coś będzie można tutaj zrobić. Mając świadomość taką, że przychodzę tutaj pracować 
jako dyrektor, po rozmowie i obietnicach Pani Wójt, byłem przekonany, że współpraca z 
gminą będzie układała się dobrze.  Od razu Państwu powiem, że wchodząc tutaj a jestem 
człowiekiem z zewnątrz, spotykałem ludzi, którzy mi od razu mówili: „co ty robisz, 
przychodząc tutaj, ciekawe ile wytrzymasz” . To była reakcja mieszkańców, reakcja 
przedsiębiorców do których chodziłem, prosząc o jakąś pomoc. Dyskusja była prosta 
„ ciekawe jak Pan sobie poradzisz i jak długo wytrzymam”. 
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Szanowni Państwo, proszę mi wierzyć, że nie jest kwestia mojej działalności, to czy ja chcę 
być dyrektorem czy nie, bo gdybym nie chciał, nie przychodził bym tutaj. Przyszedłem tutaj i 
kwestia prowadzenia działalności tak jak Pani Wójt powiedziała, jest najmniejszym 
problemem. Problem jest w czym innym. Z chwilą, kiedy złożyłem rezygnację, tego samego 
dnia Pani Wójt proponowała jednej osobie przejęcie obowiązków dyrektora. W związku z tym 
po takiej informacji, jak ja mogłem rozmawiać z Panią Wójt. Zresztą do tej pory z Panią Wójt 
nie rozmawiałem a dobrym gestem ze strony Pani Wójt byłoby wezwać mnie i zapytać 
dlaczego jest taka sytuacja, dlaczego tak postąpiłem, wytłumacz mi się na przykład i 
podejmiemy takie decyzje a nie inne. Chciałbym zauważyć, że przez tydzień szkoła 
pozostawała bez dyrektora. Przyjeżdżałem, podpowiadałem co mają robić pracownicy. Przez 
tydzień szkoła nie mogła być reprezentowana na zewnątrz. Nie będę przytaczał co z Pani 
Skarbnik ust słyszałem, mam na to świadków. Zastanawiam się co dalej z tym zrobić. Na 
pytanie moje Pani Skarbnik zapytała ile ja mam z tego? Pani Wójt przytoczyła wzrost 
wydatków na remonty w oświacie. Do projektu budżetu na 2007 rok Pani dyrektor 
wnioskowała o 195 tys. zł . Jest uzasadnienie z nakazu PIP-u o pewne remonty. Pani dyrektor 
taką kwotę zaplanowała a w projekcie gminy – 0 . Jak weźmiemy projekty budżetów z 
podstawówki, jest to samo. Na zakup pomocy naukowych przeznacza się 1500 zł. Jak w takiej 
sytuacji można faktycznie funkcjonować. Proszę mi wierzyć, że przyczyną mojej rezygnacji 
jest nie  tylko moja działalność.
Głosy rodziców z sali – ale my wiemy o tym.
Pan Ronowicz -  jestem desygnowany przez Radę Rodziców Szkoły Podstawowej – czy Pani 
Wójt w momencie wyboru Pana dyrektora miała wiedzę, że Pan dyrektor prowadzi działalność 
gospodarczą? Dyrektor nie ukrywał swojej działalności, tylko potwierdza, że ją ma.
Wójt Gminy -  dyrektor nas poinformował o swojej działalności gospodarczej  i nie ma 
znaczenia jeśli chodzi o konkurs. Natomiast miał miesiąc czasu aby działalność zawiesić bądź 
zlikwidować. Pani Wójt odczytała artykuł 5 punkt 2 ustawy  o ograniczeniu działalności 
gospodarczej, w którym jest mowa; że osoby o których jest mowa z wyłączeniem wójta, 
burmistrza, prezydenta z zastrzeżeniem ust.3 pkt 5 .. rozwiązuje umowę o pracę najpóźniej po 
upływie miesiąca od dnia, którego uzyskał informację o przyczynie odwołania albo 
rozwiązania umowy o pracę. Dla Pana Kowala, nie jestem w stanie zmienić przepisów, 
natomiast istnieje szansa, aby Pan Kowal jeszcze raz przystąpił do konkursu.
Pan Andrzej Przybycień – chciałem włączyć się do dyskusji dot. zdobywania środków 
unijnych. Nieznane mi są projekty, gdzie bez udziału własnego można zdobyć środki unijne. 
Niemniej przy 15% środków własnych można było takowe środki zdobyć, przykładem są 
boiska. Nieprawdą jest, że nie mieliśmy dokumentacji, bo mieliśmy dokumentację na szkołę w 
Trzepowie. Wydaliśmy 500 tys. zł. Mamy również dokumentację na rozbudowę Gimnazjum, 
gdzie jest pozwolenie na budowę. Zrezygnowaliśmy w tym roku z pisania wniosków na 
rozbudowę Gimnazjum i jednocześnie na modernizację całego Gimnazjum. Bardzo byłem 
zdziwiony i za aprobatą wsi Trzepowo radni  zrezygnowali ze zrobienia dokumentacji 
technicznej na salę gimnastyczną w Trzepowie, ponieważ to również byłby nasz wkład do 
zdobywania środków. Te pół miliona zł, które włożyliśmy w Trzepowo, mogło owocować za 
rok  np. salą gimnastyczną i nowoczesną  szkołą. W tej chwili zamknęliśmy sobie drogę.
Pani Maria Piotrowiak – Skarbnik Gminy -  proszę Państwa, chcę przybliżyć podmiot jakim 
jest Zespół Szkół. Zespół Szkół jest jednostką organizacyjną gminy, nieposiadającą 
osobowości prawnej, prowadzącą gospodarkę finansową jako jednostka budżetowa. Jednostka 
budżetowa podlega zasadom i przepisom finansów publicznych. Myślę, że Pan dyrektor 
powinien znać przepisy regulujące obowiązki kierownika jednostki sektora  finansów 
publicznych.  Jest osobą, która odpowiada również zgodnie z planem finansowym za 
wydatkowanie środków, zgodnie z procedurami, o których mówi artykuł 41, 44 ust. 1, art.47 
ust.1 ustawy o finansach publicznych, art.4 ust. 5 ustawy o rachunkowości.  Już nie wspomnę o 
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innych przepisach, czy rozporządzeniach, które są szczegółowe dla jednostek sektora finansów 
publicznych. Dodała, że jest skarbnikiem a nie księgową. Może jestem tym złym skarbnikiem, 
kontrolerem spraw finansowo-księgowym, ale ja za to odpowiadam, bo wydaję środki 
publiczne. Podpisuję się pod wydatkami publicznymi, a moje obowiązki określa artykuł 45 
ustawy o finansach publicznych . Myślę, że niektóre Pana działania wyprzedzały procedury 
kontroli finansów publicznych. Odnośnie wydatków na oświatę, chcę przytoczyć biorąc pod 
wzgląd 2003 rok  jako okres bazowy, w 2004 roku wzrost wydatków na oświatę wyniósł  o 
6,2%, w 2005 roku  już o 13% zwiększyliśmy wydatki, w 2006 roku o 22 %, natomiast w 2007 
roku wzrost wydatków na oświatę wzrósł o 33 %. 
Teraz przedstawię Państwu jaki procent udziału oświaty stanowi  w budżecie Gminy :
- w 2003 roku  - 52%, wszystkie wydatki na oświatę,
- w 2004 roku -  45%
- w 2005 roku – 42%
- w 2006 roku – 43%
- w  2007 roku -  35%
Dlaczego maleje, dlatego że wydatki budżetu wzrastają. 
Podam Państwu łączne wydatki w budżecie, jak się kształtowały;
Jeśli w 2003 roku  było 7.337.773 zł, to będzie rok bazowy, bo nie będę operowała cyframi, to 
wzrost w 2004 roku jest o 19%, w 2005 roku wzrost jest o 37,6 % w stosunku do 2003 roku, w 
2006 roku  - wydatki wzrosły o 48%  a w 2007 roku wzrost wynosi o 97% w stosunku do roku 
2003. 
W związku z tym jak wydatki nasze ogólne wzrastają, to udział gminy, pomimo tego jest ok. 
40-50% wydatków oświaty. 
Subwencja oświatowa w 2003 roku wynosiła 3. 094.745 zł, to wzrosła w 2004 roku o 2,4%, w 
2005 roku wzrosła tylko o 0, 6%, w 2006 roku subwencja wzrosła o 9, 7%, a wydatki gminy 
do 2003 roku wzrosły o 22%. Natomiast w 2007 roku subwencja oświatowa wzrosła o 13,5% a 
udział wydatków gminy o 33%. 
W 2003 roku dopłaciliśmy do budżetu oświaty 698.360 zł,
W 2004 roku – 857.719 zł
W 2005 roku – 1. 169.948zł
W 2006 roku   - 1.216.326 zł
W 2007 roku -   1.532.193 zł.
Podkreśliła, odnośnie wydatkowania środków publicznych, jakie zasady i procedury powinny 
obowiązywać. W tym momencie z Panem dyrektorem nie powinniśmy się zgodzić, ponieważ 
obowiązuje taka zasada, że musi być zaangażowanie środków, zakupy muszą prawidłowo być 
udokumentowane. Zgodnie z przepisami do tysiąca złotych  można dokonać zakupu na 
podstawie zlecenia. Jeśli zleca się komuś wykonanie usługi to już w tym momencie zaciąga się 
zobowiązanie, które musi być podparte wypełnieniem zaangażowania. Zaangażowanie jest to 
uruchomienie środków publicznych, które musi mieć odzwierciedlenie w planie budżetu.
Następna sprawa, jeśli Pan dyrektor przynosi mi fakturę na zakup materiałów budowlanych to 
te materiały budowlane powinny być zużyte. Opisuje fakturę, że będzie wykonywać jakaś 
firma, to ja pytam się o umowę z tą firmą, następnie czy firma ta wykonuje zlecenie z 
własnych materiałów czy z  materiałów powierzonych. Mało tego, jeżeli z materiałów 
powierzonych od nas, powinien być protokół przekazania tych materiałów i prawidłowo 
rozliczone. Są to środki publiczne. Jeśli jest umowa powyżej 1 tys. zł na usługi to powinny być 
do tego dwie oferty   
Ustawa o finansach publicznych mówi, że musimy wydatkować środki  w sposób celowy, 
gospodarny, zgodnie z zasadami uzyskania jak najlepszych efektów ekonomicznych.
Więc, może jestem tym złym skarbnikiem, może jestem tym złym strażnikiem finansów 
publicznych. Dziękuję bardzo.
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Pan Kluskiewicz – mieszkaniec Gminy -  jak stanowi prawo, czy bezwzględnie zabrania 
prowadzenia działalności gospodarczej dyrektorowi placówki publicznej, czy wykonywania 
działalności na terenie gminy, w której znajduje się dana szkoła? Czy przy dobrych chęciach 
można by zgodnie z literą prawa to wszystko pogodzić? Z tego co wiem działalność 
gospodarcza dyrektora nie jest na terenie naszej gminy.
Wójt Gminy -  jest ustawa wyższej rangi. Jest to ustawa o ograniczeniu prowadzenia 
działalności gospodarcze przez osoby pełniące funkcje publiczne. Ta ustawa wyraźnie mówi, 
że wójt, zastępca, skarbnik, sekretarz, kierownicy jednostek organizacyjnych i wszystkie 
osoby, które wydają decyzje administracyjne nie mogą prowadzić działalności gospodarczej. 
Jest nieważne gdzie prowadzą działalność. Miesiąc czasu mają ww. osoby na zawieszenie 
działalności bądź likwidację. W momencie gdy mija ten okres, zobowiązana jestem jako 
kierownik rozwiązać umowę. 
Pan Andrzej Rogowski – jako były radny poprzedniej kadencji, chcę Państwa poinformować, 
że byłem członkiem komisji rewizyjnej i jej przewodniczącym, min z Panią Joanną 
Zdrojewską i z Panem Zygmuntem Stencel . Toczył się proces sądowy z powództwa Pani 
Bożeny Mielewczyk – Zawady. Chcę Państwa poinformować, że zostaliśmy uniewinnieni. 
Dobrze pilnowaliśmy budżetu i środków, które należą do budżetu gminy Przywidz. Wyrok jest 
prawomocny.
Pani Anna Kubiak -  chciałabym zmienić trochę kierunek tej dyskusji. Nie wiadomo o co 
chodzi a chodzi o pieniądze. Zajmuje się oświatą w tej gminie i mam parę spostrzeżeń. Zawsze 
stoimy na pozycji żebrzącego. Ja naprawdę nie mam do nikogo pretensji, nikogo o nic nie 
winię. To co przytoczyła Pani Skarbnik, 50% budżetu idzie na oświatę i bardzo bym chciała 
abyście Państwo radni sobie przypomnieli w tej czy poprzedniej kadencji jak to wygląda, kiedy 
mówi się o oświacie o jej budżecie. Jak bardzo często się wypomina 18 godzinny tydzień pracy 
nauczycieli. Nie chcę przytaczać, bo wydaję mi się, że byłoby głupio wszystkim jakie padają 
nieraz zwroty. Sądzę, że nie ma co rozdrapywać lat, bo to są lata stracone dla oświaty. Ja nie 
wiem, czy ja dalej będę pracować, po tym co powiem. Wydaję mi się, że trzeba by usiąść i 
porozmawiać o priorytetach. Jeżeli mieszkańcy sobie życzą, by ich dzieci były dobrze 
wychowane i przygotowane do życia, to może przestańmy liczyć, skakać sobie do oczu o 
pieniądze np. o podwyżkę 20 -30 zł dla pracowników obsługi, bo i tak jest. Zastanówmy się, 
ile trzeba włożyć, w które obiekty w pierwszym rzędzie. Państwo mówiliście o Trzepowie. Co 
było robić z Trzepowem, kiedy się dach zawalił? Może to było szczęście dla Trzepowa, że ten 
dach się zawalił, bo od wielu lat dzieci w takich warunkach się uczyły. Może ja bym zaprosiła 
Państwa radnych do Gimnazjum, gdzie jest bardzo zimno. Mówię o tym z wielką przykrością. 
Nie przerzucajmy się odpowiedzialnością, tylko zastanówmy się co z tym zrobić, bo tak jest 
odkąd tu pracuję od 2001 roku. Jak małpka człowiek skacze przed radnymi, przed Panią 
Skarbnik też, przed Panią Wójt też, żeby dla kogoś udało się wprowadzić 5 godzin świetlicy 
albo na przykład uda się zrobić malutki remoncik, ze 2 klasy wymalujemy.  Może obudźmy się 
wszyscy, przetrzyjmy oczy i powiedzmy; tak, trzeba wziąć kredyt, trzeba zadłużyć gminę, 
trzeba zrobić Gimnazjum, albo Trzepowo czy Pomlewo. Może wybudować nową szkołę. W 
2003 roku był program, który niestety nauczyciele-radni wyśmiali. Program modernizacji 
oświaty, gdzie były 3 warianty i radni uczestniczyli w opracowywaniu tego programu, ale się 
bardzo śmiali, szczególnie nauczyciele-radni, że Kubiakowa chce budować nową szkołę. 
Straszna zabawa była z tego. Ja go mam, mogę wyjąć program i pokazać, bo zachowałam 
sobie 1 egzemplarz. Tak było.  Z punktu widzenia formalnego, sprawa Pana Kowala jest 
stracona, ale może wykorzystajmy to. Może zacznijmy ze sobą rozmawiać. Niestety, z 
przykrością stwierdzam, że tam gdzie są pieniądze, tam są nerwy i zachowania są bardzo 
różne. Jako sekretarz gminy chciałam Państwa bardzo serdecznie przeprosić za zachowania 
swoich pracowników.
Rozległy się oklaski z sali.
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Przewodnicząca Rady Gminy – dodała, że pytania, czy poprawione warunki wychowania, 
zmieniają poziom uzyskania efektów dydaktycznych. To są pytania albo niezręczne albo 
nieprzemyślane a nade wszystko raniące koleżanki i kolegów tu obecnych, bo Proszę 
Państwa, choćby ten czas marazmu, od momentu rezygnacji Pana Kowala ze stanowiska 
dyrektora jako fakt, że nauczyciele pracowali zgodnie z planem, prowadzili zajęcia 
dydaktyczne, to należą im się słowa szacunku i uznania, bo mogli zachować się inaczej. 
Natomiast jeśli chodzi o poziom dydaktyczny, to nie nam to oceniać, od tego są władze 
merytoryczne. Każdy z nauczycieli tutaj obecnych, czynnych, a skoro to rusza nauczycieli 
nieczynnych zawodowo, sądzę, że wiem jak się czują  dzisiaj, ci, którzy walczą w słusznej 
sprawie, aczkolwiek jak powiedziała Pani Ania, no niestety na dzień dzisiejszy, przegrani.
Pani Barbara Talaśka – nauczyciel -   27 lat uczę. Na Cisową przenieśliśmy się 7 lat temu. 
Razem z rodzicami, moja rodzina, nauczyciele malowaliśmy sale, ławki, krzesła. Na dzień 
dobry dostałam  biurko, krzesło, szafkę czterdziestkę i 8 ławek. Do dnia dzisiejszego nic 
więcej. Dzięki firmom, które sprzedają nam podręczniki, otrzymaliśmy plansze lub 
dodatkowe pomoce albo kupowaliśmy za własne pieniądze. Przez 7 lat na Cisową nie dotarło 
praktycznie nic. W konkursie wygraliśmy odtwarzacz DVD, z własnych pieniędzy 
nauczyciele zakupili drugi odtwarzacz DVD. Są dwa magnetofony na całą szkołę. Przez 7 lat 
dostałam 1 piłkę. I to są te pomoce dydaktyczne przez 7 lat i wasze wymagania w stosunku do 
nauczycieli. Jak był planowany budżet, to pytałam się dlaczego wszystko idzie na Trzepowo? 
Całe szczęście, że ta szkoła się zawaliła, bo wszystko dostali. Pytałam się o sale na Cisowej, 
które od 7 lat stoją niezrobione, puste. Zerówka kończy o godz. 16-tej, bo nie ma komu zrobić 
tych sal. 
Pani Anna Gąsiorowska – wypowiedziała się w sprawie rynien i dachu na Cisowej. Sama 
osobiście dzwoniła do różnych firm, które mogą naprawić rynny i dach. Pani Szymendera 
otrzymała miesiąc czasu na znalezienie firmy. Niestety to jest niemożliwe, firmy 
odpowiadają, że takie zamówienia składa się dużo wcześniej. Nie wiem czy w tym roku uda 
się naprawić rynny i dach.
Podziękowała w swoim imieniu Panu dyrektorowi Kowalowi za jeden miesiąc, że dał nam 
jakiekolwiek złudzenia, że będzie lepiej. Dziękuję bardzo.
Rozległy się oklaski z sali.
Pan Zbigniew Kowal -  Proszę Państwa, chciałbym wyjaśnić sprawę. Rozmawiałem z Panią 
Wójt przed konkursem i poinformowałem, że prowadzę działalność gospodarczą, przy tej 
rozmowie była Pani Anna Kubiak.
Druga sprawa – Pani Skarbnik, proszę nie manipulować radnymi i rodzicami, jeśli chodzi  o 
sprawy wydatków na oświatę. Proszę nie używać paragrafów, procentów. Proszę mówić o 
konkretach, jeżeli są zastrzeżenia w stosunku do inwestycji, wydatków, porozmawiać 
rzeczowo. Należy uderzyć się w pierś i powiedzieć, może taki Kowal, który przyszedł i chciał 
wnieść coś nowego i zmienić, może warto się nad tym zastanowić. Szanowni Państwo 
dookoła są różne gminy, proszę zobaczyć jak tam funkcjonuje oświata. Obecny jest tutaj 
Przewodniczący Powiatu Gdańskiego, który jest dyrektorem szkoły w Rotmance, proszę iść 
zobaczyć jak funkcjonuje tam szkoła. Taką szkołę można stworzyć, tylko muszą chcieć gmina 
i radni. To się udało w Kolbudach i to może się udać w Przywidzu. Tylko Państwo musicie 
uwierzyć i zmusić do zmiany polityki oświatowej gminę, bo jeżeli tego nie będzie to nic nie 
zrobicie. Przyjdzie następna osoba i też zrezygnuje. Mówienie o sprawach paragrafów, 
procentów do niczego nie doprowadzi. Jeśli ktoś nieświadomie popełni błąd, to Pani Skarbnik 
powinna wyjaśnić i powiedzieć jak poprawnie to wykonać. Ja,  proszę Państwa z kuchnią, 
którą chciał zamknąć SANEPID, po to, aby dzieci miały gdzie zjeść siedziałem i ściągałem 
to, co Pani mówiła o wielkich fakturach, które przychodziły i swoim samochodem 
przywoziłem, aby uruchomić tę kuchnię. Brałem pracowników na sobotę, aby remont tej 
kuchni szedł do przodu. Wyrwane pieniądze z „gardła” w kwocie 5.500 zł  na remont kuchni. 
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Aby zmienić doposażenia kuchni, trzeba również zmienić elektrykę, ujęcia wodne i inne. 
Państwo pamiętacie palenisko, które się zawaliło. Początek roku, nie można rozpalić, idę do 
Pani Skarbnik  o pieniądze, a Pani Skarbnik oczywiście swoim tekstem” to są pieniądze 
społeczne, nie Pana” i nie wiem, dopiero się dowiaduję pokornie, że z Gminnego Ośrodka są 
pieniądze, z których można skorzystać na remont kuchni. Proszę Państwa, to nie jest polityka 
przyjazna oświacie. Pani Skarbnik doskonale wiedziała wcześniej, że są pieniądze. Przez 2 
tygodnie dzieci nie dostawały nic, później dopiero weszliśmy z suchym prowiantem. Więc, 
proszę mówić Pani Skarbnik o konkretach a nie rzucać tutaj cyframi i paragrafami, bo do 
niczego to nie prowadzi. 
Oklaski z sali.
Pan Ronowicz -  najbardziej konkretna wypowiedź z Urzędu Gminy była pani Kubiak. Jeśli 
się dalej nic nie zrobi dla oświaty, to mówienie o rozwoju Przywidza  a myślę tutaj o ludziach 
młodych, którzy chcą tutaj mieszkać, zakładać rodziny, mieć przede wszystkim godne 
warunki do nauczania swoich dzieci, tak jak jest w cywilizowanym świecie. To pytanie jest 
skierowane nie tylko do Urzędu Gminy ale i również do Rady Gminy, która jest ciałem 
ustawodawczym. 
Pani Łangowska -  zwróciła się z pytaniem do Pani Wójt, ponieważ Pani Wójt zarzuciła 
Radzie Rodziców, że nie zapraszaliśmy Pani na żadne spotkania. W tym roku owszem , ale ja 
jestem 7 lat w Radzie Rodziców i zapraszaliśmy Panią, ale Pani Wójt ich nigdy nie 
przyjmowała. Jedyną osobą z Urzędu Gminy, która zawsze przychodziła na nasze zaproszenie 
była Pani Ania Kubiak. Chcemy, aby dyrektor Kowal został, po to się tutaj wybraliśmy. 
Również chcemy, aby doktor Stasiak wrócił, aby leczył nasze dzieci. 
Oklaski z sali.
Wójt Gminy -  odkąd jestem wójtem w tej gminie, za oświatę odpowiedzialna jest Pani Anna 
Kubiak, do której mam całkowite zaufanie. Ma to w zakresie obowiązków i zna się na wielu 
więcej rzeczach niż ja na oświacie, dlatego też w moim imieniu chodziła pani Kubiak, a 
później przekazywała wszelkie informacje od Państwa. Mogę powiedzieć tylko jedno, ja 
również chciałabym aby poziom oświaty, inwestycje i remonty były na znacznie wyższym 
poziomie, niż jest w chwili obecnej. Może dzisiejsze spotkanie powinno być w innym miejscu 
np. w szkole. Powinno dać złudzenia radnym, bo ta grupa radnych jest otwarta na tego typu 
problemy. Wprowadzę do budżetu wszystkie Państwa prośby, natomiast co wybiorą radni, nie 
mogę Państwu gwarantować. Potrzeb w gminie jest bardzo wiele i zdajecie sobie Państwo 
sprawę, że aby dać więcej na oświatę, będziemy musieli zabrać z dróg, czy kanalizacji. Ja 
jestem tylko wykonawcą tego, co radni zatwierdzą  w budżecie. 
Pani Wójt skierowała kilka słów do Pana Kowala. Uprawia Pan w tej chwili demagogię, 
bazuje Pan często na niewiedzy mieszkańców, rodziców. Ja wiem, że oni kochają swoje 
dzieci i chcieliby aby było jak najlepiej. Chcieliby również , aby ich dzieci uczyły się w 
bardzo dobrych warunkach. Rodzice często nie znają przepisów i możliwości Gminy. Pan 
Kowal świadomie manipuluje Państwem. Jestem bardzo zdziwiona, że Pan nie przyszedł do 
radnych, na komisje społeczną i nie powiedział Pan  o swoich bolączkach i problem w dniu 
dzisiejszym by znali.  
Pan Zbigniew Kowal -  z rodzicami spotykam się bardzo często. Na każde spotkanie, które 
rodzice wyznaczą przychodzę. Proszę Państwa, kto jest głową Gminy? Czy ja mam chodzic 
do poszczególnych radnych, czy idę bezpośrednio do Wójta czy też Pani odpowiedzialną za 
oświatę. Do Pani Kubiak nie mam żadnych pretensji. Po pewnym czasie zorientowałem się i 
powiedziałem to otwarcie; Pani Aniu jest Pani ubezwłasnowolniona, Pani nie może podjąć 
żadnej decyzji. W związku z tym chodzenie było bezprzedmiotowe. Wszystkie decyzje są w 
jednym ręku, czyli w dwóch; Pani Wójt i Pani Skarbnik. Jednej  czy drugiej rzeczy nie można 
załatwić. Pani Wójt jest niechętna do rozmów, Pani Skarbnik niechętna do podejmowania 
jakichkolwiek decyzji. Wygląda to tak, jak wygląda. Nie ma proszę Państwa manipulowania, 
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rodzice sami widzą jak wygląda oświata. Czym ja mogę manipulować Pani Wójt, proszę mi 
to powiedzieć. 
Pani Barbara Talaśka -  sytuacja konfliktowa trwa już od dwóch lat pomiędzy dyrektorami a 
Urzędem Gminy. Nauczyciele pracują w niepewności. Byłam członkiem komisji, gdzie 
wybierano dyrektora. Konkurs nie był łatwy, był „magią”. Wybraliśmy Pana Kowala i 
mieliśmy nadzieję, że wreszcie od września zapanuje spokój. Teraz tak samo jak w gminie, 
jak w środowisku mamy opcje, na terenie szkoły też mamy opcje. Wychodzi na to, że my 
teraz sobie na ręce patrzymy i kto stoi za naszymi plecami. I to jest teraz spokojna nasza praca 
w szkole.? Nie wiemy co będzie dalej. 
Pan Eustachy Kalinowski -  cyfry cyframi, ale jest jeszcze interes społeczny. Sprawa się 
rozwiązała, Pan dyrektor nie zrezygnował z działalności gospodarczej.  Ustawa jednoznacznie 
mówi i w tym temacie w zasadzie nie ma dyskusji. Jeżeli by wziąć pod uwagę interes 
społeczny, interes gminy, interes dzieci, to może dałoby się rozwiązać tę sprawę. Jednakże 
nasza gmina od szeregu lat nie ma szczęścia do włodarzy. Przestrzegam Państwa przed 
hołdowaniem Pani Kubiak, bo jeszcze trochę i też tu nie będzie pracować. Mówicie Państwo o 
konfliktach w szkołach a teraz jest konflikt w Przywidzu. Myślę, że władze gminne znają 
konflikt w Pomlewie.. Ze strony władz nie ma żadnej interwencji  U Pani Wójt były trójki 
klasowe, chyba ze 3 razy i Pani Wójt też nie podjęła konkretnej decyzji. Dopiero wczoraj było 
spotkanie i podjęto decyzję. Nie było w szkole w Pomlewie palacza, dzieci uczyły się w 
zimnych klasach, gdyż dyrektor nie umiał zorganizować palacza. Proszę zobaczyć jak w szkole 
w Pomlewie działa sala komputerowa. Także podawanie cyfr to nic nie daje, trzeba zmienić 
swoje ego. 
Wójt Gminy – u mnie nie był nikt z trójek klasowych, jeśli chodzi o szkołę w Pomlewie. 
Wczoraj odbyło się spotkanie na prośbę rodziców, ponieważ po raz pierwszy napisali skargę 
pisemną . Jeśli chodzi o współpracę z dyrektorem szkoły, to uczestniczyłam wczoraj na 
spotkaniu, na którym wyszłam z inicjatywą stworzenia programu naprawczego dla tej szkoły, 
który zrobi Pan dyrektor razem z rodzicami. Dajemy wszystkim szansę. 
Pan E. Kalinowski -  jak było zimno, to ktoś z Urzędu przysłał palacza, aby napalił w piecu. 
Na jakiej podstawie to zrobiono?
Wójt Gminy -  wczoraj na spotkaniu była mowa, że Pan dyrektor nie zareagował jak było 
zimno, ubolewałam nad tym i dopiero po interwencji rodziców, Pani Kubiak pojechała do 
szkoły i faktycznie było chłodno w szkole.  Pan dyrektor już znalazł palacza. 
Pan E. Kalinowski – czyli rodzice byli u Pani. 
Wójt Gminy – Panie Kalinowski, proszę dokładnie słuchać i nie zmieniać faktów. W ostatnich 
kilku dniach 3-4, pojawili się rodzice z prośbą, aby przyjechać do szkoły. Pani Kubiak od razu 
zareagowała i pojechała. W związku z tym zrobiła notatkę służbową i następnego dnia 
wpłynęła skarga rodziców i zostało zwołane zebranie rodziców z Panem wizytatorem i Panem 
dyrektorem. 
Mieszkanka Przywidza -  mam pytanie do Pani Wójt, odnośnie programu naprawczego w 
Polewie, dlaczego takiego programu nie ma w Przywidzu? Drugie pytanie skierowane jest do 
Pana Przybycienia, odnośnie odrzucenia wniosku rozbudowy Gimnazjum. Dlaczego wniosek 
został odrzucony?
Pan Andrzej Przybycień -  powiedziałem, że jest dokumentacja rozbudowy Gimnazjum i ta 
dokumentacja nie weszła w tym roku do budżetu. Rada Gminy zrezygnowała ze zrobienia 
wniosku w tym roku. Projekt budżetu przedstawia Pani Wójt i radni go przyjęli bez poprawek.
Mieszkanka Przywidza -  dlaczego Państwo odrzuciliście ten wniosek?
Pan Andrzej Przybycień-  od realizacji projektu do zrobienia wniosku to jest jeszcze daleka 
droga. Wniosek powinien wykonać Urząd Gminy. Gdyby ten projekt rozbudowy Gimnazjum 
wszedł do budżetu gminy, do rocznego planu inwestycyjnego, to wówczas byłaby szansa w 
tym roku złożyć wniosek.
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Pan Feliks Mikulski -  poinformował, że pismo z podpisami rodziców, złożą w poniedziałek.
Pan Tadeusz Waloch -  mieszkaniec Borowiny – nie porównujmy się do Retmanki czy Kolbud, 
bo jakie oni mają budżety. Jakie mają dochody, podatki? 
Czy planuje się rozbudowę Banku Spółdzielczego, bo jest za mała powierzchnia. 
Wójt Gminy -  myślę, że to jest sprawa naszego budżetu i Banku. Bank dzierżawi od nas 
pomieszczenie na okres 2 lat. Jest zainteresowany tym, aby Urząd się rozbudował i chętnie 
będzie partycypować w kosztach. Bank nie jest zainteresowany tym, aby stawiać samodzielnie 
budynek, tak jak jest w Kolbudach. Państwa uwagi przekażę Pani prezes banku. 
Pani Barbara Talaśka – mówiła o zbyt dużej prędkości samochodów przy ulicy Gdańskiej. 
Mieszkańcy tej ulicy przeżywają horror.  
Pan Ronowicz – pytał o koszty utrzymania administracji w Urzędzie Gminy w stosunku do 
całego budżetu.
Pani Skarbnik -  do wszystkich wydatków łącznie jest to 12% . Kwotowo wynosi to 1. 556.503 
zł .
Pan Andrzej Rogowski -  zwrócił się z pytaniem do Pani byłej dyrektor GOK-u – co się stało, 
że Pani nie chciała już dalej współpracować z gminą? Jest szansa w tej chwili przedstawienia 
tej informacji.
Pani Magdalena Borkowska – wypowiem się jako mieszkaniec gminy. Proszę Państwa, w 
większości mogłabym cytować słowa Pana dyrektora Kowala. Jak każdy wie, mało jest 
pomieszczeń w GOK-u do prowadzenia zajęć. Mało pieniędzy, ale to nie jest istotne w 
prowadzeniu działalności. Współpraca z Urzędem Gminy, oczywiście nie ze wszystkimi 
pracownikami, ale niestety z pracownikami, z którymi najczęściej współpracowałam 
zawodowo, nie układała się. 
Niestety, większość słów, które  Pan Kowal zarzucał pracownikowi Urzędu Gminy, również 
mogłabym to samo powiedzieć. To jest główna przyczyna mojej rezygnacji. Umowę miałam 
na 3 miesiące, wygasła i dalej nie podjęłam walki o stanowisko dyrektora GOK-u. Dodała, że 
zarzucanie jej braku lojalności, pozostawia  Państwu do zastanowienia się nad tą kwestią. 
Może nie jestem lojalna co do chorej ambicji, ale jestem lojalna co do dzieci, mieszkańców.
Mogłabym tu cytować słowa Pana Kowala.
Oklaski z sali.
ad.8 Wnioski i oświadczenia radnych.
Radny Jerzy Jusiak -  po tej dyskusji mam wniosek, aby Pani Wójt zaczęła rozmawiać, bo 
sporo jest pretensji. To co ja zauważyłem, Pani uważa, że najlepsi są pracownicy, jeśli Pani 
trzyma sznurki. Dlatego odchodzą pracownicy merytoryczni mający własne zdanie.
Do Rady jest mnóstwo pretensji, mnóstwo plotek krążących, ale skarg pisemnych jest mało. 
Pan Andrzej Rogowski – spotkania robić, nie my do was, ale wy do nas. 
Pan Sławomir Plichta – po wczorajszym spotkaniu w szkole Pomlewie, mieszkańcy mają 
uczucia mieszane. Z programu naprawczego nic nie da. Sprawa zaszła za daleko, te 2,5 roku 
zdołowało tę szkołę. 
Innych pytań nie zgłoszono. 
ad.9. Zakończenie obrad. 
Przewodnicząca Rady Gminy -  zakończyła obrady X zwyczajnej sesji Rady Gminy, dziękując 
za szczerość wypowiedzi. Podziękowała wszystkim obecnym za przybycie.

Na tym protokół zakończono.
Protokołowała;
Gabriela Pożoga    
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